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Spørgsmål nr. 160 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Ministeren bedes oversende politiets opklaringsprocenter på 

berigelseskriminalitet fordelt på forbrydelser af værdier over 

100.000 kr og under 100.000 kr.” 

 

Svar: 

 

Som det fremgår af besvarelsen af 11. november 2014 af spørgsmål nr. 

1616 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, er det min klare forventning, 

at politiet håndterer alle henvendelser på en ordentlig måde.  

 

Og som det ligeledes fremgår af besvarelsen, har Rigspolitiet over for 

Justitsministeriet oplyst, at der ikke i nogen af landets 12 politikredse sker 

henlæggelse af straffesager udelukkende på baggrund af beløbsmæssige 

kriterier, idet der i alle tilfælde foretages en konkret vurdering af, hvorvidt 

den enkelte sag ses at rumme efterforskningsmuligheder, der kan føre til 

opklaring af sagen. 

 

Justitsministeriet har for så vidt angår den efterspurgte statistik indhentet 

en udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:  

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at det ikke er muligt på baggrund af 

et elektronisk udtræk i politiets systemer at opgøre de ønskede 

oplysninger for berigelseskriminalitet fordelt på forbrydelser af 

værdier over 100.000 kr. og under 100.000 kr., ligesom det ik-

ke vurderes muligt at basere opgørelsen på et kvalificeret skøn. 

 

Besvarelsen af spørgsmålet vil derfor kræve en manuel gen-

nemgang af de omkring 300.000 årlige anmeldelser af berigel-

seskriminalitet, som politiet modtager. Rigspolitiet har ikke 

umiddelbart fundet anledning til at iværksætte en sådan gen-

nemgang.” 

 

 

 


